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Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante  

konaného dňa 18. 2. 2015. 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Bc. Peter Kolek 

Členovia komisie:  PaedDr. Peter Černý  

 Zsolt Takáč 

 Janette Vargová 

 Mgr. Ladislav Maťašovský 

 Mgr. Ján Kolek 

 Rudolf Mézes 

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                               Peter Paška – primátor mesta 

 Ing. František Gaulieder - poslanec MsZ 

 Juraj Stern – člen red.rady GN/GÚ 

 Ing. Peter Aštary – architekt mesta 

 Mgr. Katarína Barcziová - ved.odd.ŠkKaŠ 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 

 

Program: 

1) Vyhodnotenie úrovne Galantských novín/Galántai Újság za rok 2014. 

2) Komplexná informácia o stave situácie ohľadne podaných projektov týkajúcich sa  

     neogotického kaštieľa. 

3) Vyhodnotenie XVII. reprezentačného plesu mesta. 

4) Priebežná informácia o príprave XXXI. ročníka Galantských trhov. 

5) Vyhodnotenie projektov zaslaných v zmysle Výzvy č.2 – oblasť „Rozvoj a ochrana 

    duchovných a kultúrnych hodnôt“. 

6) Rôzne. 

 

Predseda komisie Bc. Peter Kolek privítal všetkých prítomných na zasadnutí komisie a 

oboznámil ich s programom zasadnutia, ktorý bol jednomyseľne schválený. 

 

1) Vyhodnotenie úrovne Galantských novín/Galántai Újság za rok 2014: 

Materiál bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

K uvedenému bodu bol na zasadnutie prizvaný p.Juraj Stern, ktorý bol v hodnotenom období 

predsedom redakčnej rady GN/GÚ. 

V úvode p.Stern uviedol predložený materiál - „Správu o činnosti redakčnej rady za obdobie 

január-december 2014“. Následne informoval, že v tomto volebnom období redakčná rada 

zasadala v novom zložení 1x, vzhľadom k tomu, že nebola v plnom počte, voľba predsedu RR 

sa preložila na februárové zasadnutie. 

V súvislosti s vydávaním novín boli spomenuté niektoré problémy vo vydaných článkoch 

januárového a februárového čísla 2015, ako aj kritika na obsahovú úroveň a smerovanie novín 

do budúcnosti, predseda komisie Bc.Kolek však upozornil prítomných, že bodom rokovania 

komisie je vyhodnotenie úrovne novín za rok 2014. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie  

„Vyhodnotenie úrovne Galantských novín/Galántai Újság za rok 2014“. 

 

2) Komplexná informácia o stave situácie ohľadne podaných projektov týkajúcich sa  

     neogotického kaštieľa: 

K uvedenému bodu bol v zmysle uznesenia komisie prizvaný Ing. Peter Aštary-architekt 

mesta Galanta. 

Ing. Aštary informoval, že na základe Výzvy na obnovu kultúrnych pamiatok, mesto podalo 

projekt na rekonštrukciu južného krídla neogotického kaštieľa a rekonštrukciu juhovýchodnej 
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a severnej veže NK, ktorý prebehol úspešne, v súčasnosti ešte nie je uzatvorené výberové 

konanie na dodávateľa, z dôvodu, že sa jeden z vyradených uchádzačov odvolal. 

Ďalej podrobne vysvetlil, čo sa plánuje v týchto priestoroch vykonať, uviedol, že pri prácach, 

ktoré by mali trvať cca 6 mesiacov, nebude zasiahnuté natoľko do nádvoria, aby sa tým 

obmedzil tento priestor a oboznámil prítomných, že požiadal pána primátora o funkciu dozoru 

na tejto stavbe za mesto. 

Mgr. Kolek  požiadal Ing. Aštaryho o jednu sadu dokumentácie projektu pre MsKS, aby sa 

mohli pripraviť na prípadné vyšpecifikovanie podmienok projektu, na prevádzkovanie týchto 

priestorov a s tým spojené náklady a personálne obsadenie. 

Ing. Aštary uviedol, že zabezpečí dodanie pôdorysov, ostatné podklady odporučil riešiť 

s projektovou manažérkou PhDr. Mažárovou. 

Členovia komisie plne podporili, aby dozor za mesto nad rekonštrukciou NK vykonával Ing. 

Aštary, ktorý bude pravidelne informovať MsZ o stave prác. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie 

„Komplexnú informáciu o stave situácie ohľadne podaných projektov týkajúcich sa 

neogotického kaštieľa“ 

 

3) Vyhodnotenie XVII. reprezentačného plesu mesta: 

Materiál, spracovaný MsKS bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Kolek informoval, že XVII. reprezentačný ples mesta sa konal 31. 1. 2015, účasť bola 

vyššia ako vlani, zúčastnilo sa ho 182 návštevníkov vrátane hostí. Ples bol vnímaný kladne, 

čo sa týka programovej skladby, dal sa priestor galantským umelcom. 

Bc. Kolek uviedol, že je na škodu nevyužitie marketingového ťahu, ktorý komisia odporúčala 

a  ktorý sa stretol vlani s dobrou odozvou a to cenu druhej vstupenky za 1 €, na to mohla byť 

využitá ponúknutá pomoc spoločnosti Samsung. 

PaedDr. Černý sa informoval, či na reprezentačný ples mesta boli pozývaní aj hostia 

s partnerských miest a či sa v budúcnosti bude pokračovať v tejto tradícii. 

Mgr. Kolek uviedol, že pri príprave plesu sa riešila aj táto vec, ale vzhľadom k tomu, že aj 

v ostatných partnerských mestách prebehli voľby a do vedenia mesta sa dostali noví ľudia, po 

dohode s primátorom mesta sa teraz nepozývali zástupcovia partnerských miest. 

Primátor mesta p. Paška uviedol, že vzhľadom na krátkosť času sa od toho upustilo, ale 

v budúcnosti sa určite vytvorí priestor na to, aby sa hostia s partnerských miest pozývali na 

reprezentačný ples mesta.  

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie 

„Vyhodnotenie XVII. reprezentačného plesu mesta“. 

 

4) Priebežná informácia o príprave XXXI. ročníka Galantských trhov: 

Materiál spracovaný MsKS bol odovzdaný členom komisie pred zasadnutím.  

Mgr. Kolek ospravedlnil neskoršie dodanie materiálu, keďže sa riešili jednotlivé alternatívy 

programu. Uviedol, že MsKS pripravilo Koncepciu zabezpečenia kultúrnych programov 

v rámci XXXI. ročníka Galantských trhov spolu s predbežnou kalkuláciou, keďže je tento bod 

programu zaradený na každé zasadnutie komisie, bude dostatočný priestor na vyjadrenie sa. 

Kultúrne programy sú situované do troch lokalít: 1.mestský park-kde bude postavené malé 

pódium zo zastrešením, na ktorom sa realizujú všetky detské programy, 2. nádvorie NK-kde 

bude postavené veľké pódium zo zastrešením a uskutočnia sa tu vystúpenia ľudovej hudby, 

country skupín, jazz festival a pod., na nádvorí NK bude opäť situovaná aj vínna ulička.  

V tretej lokalite amfiteátra sa uskutočnia hlavné kultúrne programy na hlavnom pódiu zo 

zastrešením. Z dôvodu bezpečnosti návštevníkov koncertov, ktoré sa tu budú realizovať , je 

potrebné dodržať kapacitu hľadiska, aby nedošlo k jej predimenzovaniu, pretože kapacitné 

zaťaženie lokality je v čase konania koncertov enormné až nebezpečné. Kapacita amfiteátra je 

2.500 návštevníkov. Z tohto dôvodu predložilo MsKS 2 návrhy: variant A so spoplatnením 

programov v amfiteátri-riešený predpredajom identifikačných náramkov, výťažok by bolo 
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možné použiť na skvalitnenie programov GT, ďalej variant B bez spoplatnenia, keď si 

návštevníci budú môcť vyzdvihnúť identifikačné náramky priamo pred vystúpením, ale 

v obmedzenom množstve. Keďže rozpočet mesta na programy a propagáciu GT je vo výške 

25 000 EUR, na zabezpečenie kvalitného kultúrneho programu by to potom nepostačovalo. 

Mgr. Maťašovský uviedol, že aj v predošlých rokoch bola táto suma rovnaká, ale hľadali sa 

ďalšie formy podpory Galantských trhov cestou sponzorov. 

Primátor mesta p. Paška oboznámil prítomných, že v súvislosti s GT rokoval s Poisťovňou 

Dôvera, ktorá sa chce stať generálnym partnerom trhov a budú sa hľadať aj ďalšie možnosti 

získania financií na GT cez sponzorov. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Priebežnú 

informáciu o príprave XXXI. ročníka Galantských trhov“ s nasledovnými 

odporúčaniami: 

- ako hlavné lokality pre kultúrne programy GT zachovať amfiteáter , nádvorie NK 

a mestský park 

- výslednú štruktúru kultúrneho programu GT komisia prerokuje na marcovom 

zasadnutí  

- odporúča primátorovi mesta rokovať s možnými sponzormi Galantských trhov 

- na marcovom rokovaní bližšie špecifikovať formu vstupu do amfiteátra v zmysle 

dodržania bezpečnosti v týchto priestoroch 

 

5) Vyhodnotenie projektov zaslaných v zmysle Výzvy č.2 – oblasť „Rozvoj a ochrana 

    duchovných a kultúrnych hodnôt“: 

Podané projekty spolu so zoznamom žiadateľov, termínom, miestom  realizácie projektu 

a požadovanou sumou dotácie boli prostredníctvom e-mailu zaslané na preštudovanie 

všetkým členom komisie. 

Na základe vypísanej Výzvy č. 2 na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu 

mesta na rok 2015 pre oblasť “Rozvoj a ochrana duchovných a kultúrnych hodnôt“ bolo 

celkovo podaných 47 projektov.  Z toho jeden projekt bol dodaný poštou až na druhý deň po 

zasadnutí komisie, keďže dátum na pečiatke pošty bol ešte v termíne podávania projektov, 

projekt bol zaradený do rozhodovacieho procesu dodatočne a členovia komisie sa k nemu 

vyjadrili písomne prostredníctvom e-mailu.  

V rozpočte mesta v roku 2015 bola vyčlenená  finančná podpora pre kultúrne aktivity  vo 

výške 26 000 €, celková suma požadovaných žiadostí činila 70 612,00 €.  

Oddelenie ŠkKaŠ MsÚ vykonalo vecnú a formálnu kontrolu doručených projektov. Dva 

projekty boli vyradené z dôvodu nesplnenia podmienok VZN – Občianske združenia nemali 

sídlo na území mesta Galanta, takže komisia posudzovala celkom 45 projektov. 

Pred začiatkom rokovania o zaslaných projektoch predseda komisie Bc. Kolek predložil návrh 

prerozdelenia finančných prostriedkov a podmienky, ktoré v záujme konštruktívneho 

prerozdelenia komisia berie do úvahy: 

 podporiť maximálne dva projekty za každú organizáciu 

 v záujme udržateľnosti projektu Galanta-Mikulov tento projekt  podporiť v plnej 

požadovanej výške (mesto sa zaviazalo počas 5 rokov po ukončení projektu 

organizovať vybrané podujatia s týmto partnerským mestom- rok 2015 je posledným)  

 na základe osvedčených zásad, ponechať rezervu vo výške  2 500 € 

 

Členovia komisie pri posudzovaní projektov brali do úvahy najmä všeobecný prínos 

projektov pre široké spektrum obyvateľov, zviditeľnenie mesta a organizovanie podujatí, 

ktoré majú cyklicky sa opakujúcu viacročnú tradíciu, ďalej reálnu charitatívnosť podujatia, 

aký ohlas mali podujatia v minulých rokoch a  v nemalej miere aj finančnú spoluúčasť zo 

strany žiadateľov. 
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Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante po celkovom vyhodnotení  

projektov  jednomyseľne odsúhlasila prerozdelenie finančných prostriedkov určených 

na  podporu kultúrnych aktivít  z rozpočtu mesta a  o d p o r ú č a  primátorovi mesta 

ich poskytnutie v navrhovanom rozsahu podľa priloženej tabuľky, ktorá tvorí prílohu 

zápisnice.  

 

6) Rôzne: 

Do uvedeného bodu nemali členovia komisie žiadne pripomienky. 

 

 

Termín ďalšieho zasadnutia komisie je  18.  3. 2015 ( streda),  bude spresnený pozvánkami.  

 

 

 

 

 

 

                         Bc. Peter  K o l e k   v. r.  

                 predseda komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Galante dňa  20. 2. 2015          

Zapísala: Eva Poláková 


